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det til og sige, at det vil de da gerne få klaret 
henne i børnehaven, og så betale det, maden ko- 
ster, og det, køkkenmedhjælperen eventuelt ko- 
ster -  og det bliver ikke de store beløb. 

(Kort bemærkning). 
Frank Aaen (EL): 
Nu kan ørerne nok ikke falde af to gange, i hvert 
fald ikke samme dag, men så hører vi ministeren 
sige: Det er noget, man selv vælger. 

Hvad er det, vi taler om her? Vi taler altså om 
børn fra 0 år. »Det er noget, man selv vælger«. 
Det er da ikke noget, børnene selv vælger, det er 
da noget, deres forældre vælger, ud fra hvilke 
økonomiske muligheder de har. 

Det, vi vil se fremover -  og det er det, jeg ikke 
kan forstå at selv den mest liberale minister ikke 
kan få ind i sit hoved -  er, at vi altså vil have 
børn i en daginstitution, der er et halvt år gamle, 
som rækker ud efter frugtskålen og får en over 
nallerne, fordi forældrene ikke har betalt for 
frugten og det kun er for dem, der har betalt; der 
vil være børn, som vil se, at nogle får dejlig, 
varm mad, mens de ingenting får. 

Det er altså børn på 6-12 måneder i en vugge- 
stue, der skal opleve klassemodsætninger på 
den måde: de, der har råd, får varm mad, og de, 
der ikke har råd, får ingenting. Jeg forstår ikke, 
at det ikke bekymrer ministeren for familier me- 
re, end det tilsyneladende gør. 

(Kort bemærkning). 
Familie- og forbrugerministeren (Lars Bar- 
foed): 
Vi gør faktisk ikke nqget nyt, andet end at man 
kan indregne køkkenmedhjælperens løn. Ellers 
er alt det med betalinger fremover det samme, 
som det hele tiden har været. Så enkelt er det. 
Man kan indregne køkkenmedhjælperens løn, 
men man har hele tiden skullet betale for maden 
i børnehaven, så der er altså ikke nogen revolu- 
tioner her. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 58 stemmer (V, DF 
og KF) mod 45 (S, RV, SF og EL). 

Tredje næstformand (Helge Adam Møller): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
13) Anden behandling af lovforslag nr. L 43: 
Forslag til lov om ændring af lov om investe- 
ringsforeninger og specialforeninger samt an- 
dre kollektive investeringsordninger m.v., lov 
om finansiel virksomhed, lov om værdipapir- 
handel m.v., lov om Arbejdsmarkedets Til- 
lægspension og lov om Lønmodtagernes Dyr- 
tidsfond. (Hedgeforeninger). 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen). 
(Fremsat 23/2 2005. Første behandling 3/3 2005. 
Betænkning 12/5 2005). 

Der var stillet 12 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 og 2 vedtoges uden af- 
stemning. 

Ændringsforslag nr. 3 forkastedes, idet 8 stemte 
for, 97 imod; 4 stemte hverken for eller imod. 
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Ændringsforslag nr. 11 forkastedes uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 4-10 og 12 vedtoges uden 
afstemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- . 
ling. 

Tredje næstformand (Helge Adam Møller): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
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Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
14) Anden behandling af lovforslag nr. L 49: 
Forslag til lov om ændring af lov om et skibs- 
finansieringsinstitut, lov om finansiel virk- 
somhed og lov om fusion, spaltning og tilfør- 
sel af aktiver m.v. (fusionsskatteloven), lov om 
skattemæssig behandling af gevinst og tab på 
fordringer, gæld og finansielle kontrakter 
(kursgevinstloven) og lov om indkomstbeskat- 
ning af aktieselskaber m.v. (selskabsskattelo- 
ven). (Modernisering af Danmarks Skibskre- 
ditfond). 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen). 
(Fremsat 24/2 2005. Første behandling 1 /4 2005. 
Betænkning 12/5 2005). 

Der var stillet 5 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Forhandling 

Frank Aaen (EL): 
Det er et lovforslag, der drejer sig om fordelin- 
gen af ca. 8 mia. kr. og herunder også en æn- 
dring af skattelovgivningen, der også har et mil- 
liardbeløb på spil. Det har vi gravet lidt i under 
udvalgsarbejdet, men vi vil sådan set gerne have 
lov til at grave lidt videre inden tredjebehandlin- 
gen, og derfor vil vi gerne have lovforslaget til- 
bage i udvalget. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1-5 vedtoges uden afstem- 
ning. , 

Tredje næstformand (Helge Adam Møller): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til fornyet 
behandling i Erhvervsudvalget. Hvis ingen gør 

indsigelse, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. ' . I 

Den næste sag på dagsordenen var: 
15) Anden behandling af lovforslag nr. L 117: 
Forslag til lov om ændring af lov om andelsbo- 
ligforeninger og andre boligfællesskaber, lov 
om omsætning af fast ejendom og lov om ejer- 
lejligheder. (Oplysningspligt m.v. ved salg af 
andele i andelsboligforeninger under stiftelse 
og straf for salg af andelsboliger til overpris 
m.v.). 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen). 
(Fremsat 2/3 2005. Første behandling 5/4 2005. 
Betænkning 3/5 2005). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Forhandling 

Jytte Andersen (S): 
Jeg ved godt, det er langt hen på dagen efterhån- 
den, men jeg synes alligevel, at det her forslag 
trænger til at få et par bemærkninger med på ve- 
jen. 

Hensigten med det er Socialdemokraterne 
enige med ministeren i, nemlig at vi skal prøve 
at mindske, at der betales penge under bordet 
ved handel af andelsboliger, så vi er sådan set 
enige i, at der skal pålægges et strafansvar, og vi 
er også enige i, at der skal være et bedre oplyst 
grundlag, når man handler andelsboliger. 

Vi synes derimod ikke, at lovforslaget over- 
hovedet er tilstrækkeligt til at mindske det store 
problem, der er med betaling af penge under . 
bordet i forbindelse med handel. Vi synes sim- 
pelt hen, at ambitionsniveauet i det her forslag 
er for beskedent. 

Derfor har vi stillet nogle ændringsforslag, 
som der desværre ikke er tilslutning til fra andre 
partier end oppositionen, men den tilslutning 
vil jeg selvfølgelig sige tak for. Forslagene går ud 


